
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

35. Týždeň 

Pondelok 26.8. : 

V pondelok pracovníci VPP kosili areál okolo futbalového ihriska. 

Kosilo sa pri plote. Pracovník obecného úradu pomáhal v areáli školy 

podľa požiadaviek učiteliek. 

Ja som mal rannú poradu s pracovníčkami obecného úradu ohľadom 

výziev na tento týždeň.  

V pondelok som mal doobeda stretnutie, ktoré bolo dlhodobo 

plánované a jednalo sa o obsadenie asistentky do nášho školského 

zariadenia.  

Poobede nastala aj jedna nepríjemná udalosť a to úraz v škôlke tesne 

pred režimom spania. Prišli sme do škôlky aj s pracovníčkou 

obecného úradu nakoľko bol hlásený úraz dieťaťa spolu s učiteľkou 

MŠ. 

Prvotné informácie boli dosť rozpačité, ale našťastie sa to zaobišlo 

bez niečoho vážneho, ale pre istotu boli obidvaja účastníci spolu so 

zákonným zástupcom dieťaťa odvezení na lekárske ošetrenie do 

Martina. Ostatné deti si zobrali rodičia domov.  

Poobede som mal ešte telefonický rozhovor ohľadom ponuky na 

verejné osvetlenie od firmy z Českej republiky. Tu by som rád 

povedal, že máme viacero ponúk a vyberať sa bude tak ako vždy, 

podľa najlepšej ponuky zo všetkých hľadísk.  

 

Utorok 27.8. : 

V utorok pracovníci VPP pokračovali s úpravou a kosením pri areáli 

futbalové ihriska. Traktor vozil pre súkromníka. 

Doobeda som mal okrem iného dlhodobo plánované stretnutie 

ohľadom prijatia pedagogickej asistentky do materskej školy. Celkovo 



bolo na pohovor prihlásených päť uchádzačov a pohovory skončili 

niekedy pooobede. Na každého uchádzača som si vyhradil celkovo 30 

minút a snažili sme sa spolu s pani riaditeľkou vybrať toho 

najlepšieho pre školu.  

Poobede prišli kuriérom bránky pre našich malých futbalistov, aby 

mohli odohrať stredajší prvý majstrovský zápas.  

Poobede sme sa spolu s techničkou BOZP a zamestnankyňou obce 

zúčastnili vyšetrovania a spísania úrazu, ktorý sa stal v pondelok 

v škôlke. Celé vyšetrovanie viedla technička BOZP a s výsledkom 

súhlasila aj pani riaditeľka a je súčasťou spisu záznamu o úraze. Viac 

o tejto udalosti kvôli citlivosti a ochrane súkromia nejdem rozoberať.  

Poobede som mal ešte dohodnutý telefonický míting ohľadom novej 

možnosti informovania občanov prostredníctvom portálu 

„munipolis“.   

Dohodli sme sa, že skúsime skúšobnú prevádzku do konca 

kalendárneho roka a bude to zadarmo. Po konci skúšobnej prevádzky 

sa dohodneme spolu s poslancami či budeme pokračovať alebo nie 

a za akých podmienok. 

Výhody tohto systému je že informácia sa dostane pomerne rýchlo, 

do viacerých komunikačných kanálov a budeme si môcť urobiť lepší 

prehľad o názoroch občanov na konkrétnu tému. Ako príklad by som 

uviedol informovanie pomocou SMS správ, ktoré máme aj 

v súčasnosti ale odosielanie trvá aj niekoľko minút a pri novom type 

odošle aj 1000 sms v priebehu niekoľkých sekúnd. Ďalšou novinkou 

by bolo hlásenie obecného rozhlasu cez klasickú pevnú linku a mnoho 

iného. Viac informácii budeme vedieť po zaškolení niekedy začiatkom 

septembra a následnom spustení skúšobnej prevádzky.  

V utorok som ešte telefonicky urgoval spoločnosť Humana, ktorá tu 

má kontajner na obnosené šatstvo a po minulotýždňovom hlásení 

zostal stále plný. Je to aj dobrá správa, že občania nosia šatstvo do 

tohto kontajnera a že sa využíva a koniec koncov sa nám znižuje 



hmotnosť odpadu uskladneného na skládku. Ďakujem ti verejne 

všetkým ktorí si to uvedomili a triedia odpad.  

Streda 28.8: 

V stredu som sa hneď ráno zúčastnil udalosti kladenia vencov na 

pamätníku hrdinov v Hornej Štubni. Stretli sme sa tam, tak ako 

minulý rok a roky predtým taktiež starostovia obci Horná Štubňa, 

Turček a Sklené. Každý doniesol svoj veniec a spoločne sme sa 

poklonili obetiam vojny. Tej vojny, ktorá nič dobré nepriniesla 

a zostalo len veľmi veľa utrápených rodín a tiež ľudí, ktorí prežili 

a zažívali hrôzy vojny.  

Doobeda som bol skontrolovať stav prác na pozemku ktorý je 

v bezprostrednej blízkosti futbalového ihriska. Náš pozemok bol 

vyčistený a upravený a rovnako aj prístup k poľovníckej búde. 

Poobede som sa zúčastnil druhého kladenia vencov na pamätníku 

pod Bôrom. Slávnostného aktu som sa zúčastnil na základe pozvania 

primátora mesta Turčianske Teplice. Tento pamätník je v mnohom 

spojený historicky aj so Skleným, čo zhrnul v príhovore aj primátor 

mesta a viacero mien obetí, ktoré sa podarilo identifikovať, boli práve 

zo Skleného. Zúčastnil som sa aj následnej recepcie a získal som tam 

mnoho inšpirácie na naše výročie Masakra 21.9.  

Poobede som sa veľmi rád zúčastnil prvého oficiálneho zápasu našich 

detí proti Košťanom nad Turcom. Hrali celkom dobre a po polčase 

sme ešte viedli, ale nakoniec sme prehrali. Výkon potešil a hrali so 

srdcom a to sa cení často viac ako výhra. Treba si uvedomiť, že ešte 

pred mesiacom sme spustili nábor a úspechy ešte len prídu. 

 

Štvrtok 29.8: 

Štátny sviatok Slovenského národného povstania 

 

 



Piatok 30.8.: 

V piatok sme mali vývoz separovaného odpadu v obci. Celkovo sa 

vyviezli dve vlečky odpadu. Ďalší pracovníci boli kosiť na novom 

cintoríne.  

Ja som v piatok okrem iného pripravoval podklady pre podanie 

ďalších žiadosti z enviromentálneho fondu.   

 

 

 

Slovo na záver: 

Tento týždeň bol plný na udalosti a aj štátnych sviatkov a to 

konkrétne dvoch.  

Vo štvrtok bol štátny sviatok Slovenského národného povstania, 

vďaka ktorému sme sa dostali na víťaznú stranu v Druhej Svetovej 

vojne. Ako som už spomenul vojna nemala víťazov, ale iba 

porazených a obrovské ľudské a materiálne straty. Špeciálny prípad 

bola aj naša obec, ktorá bola dlho pred vojnou nemecky hovoriacou 

a myslím, že drvivá väčšina obyvateľov nemala nič spoločné 

s odpornou politikou vtedajšieho nacistického Nemecka. Všetci tu žili 

v relatívnom pokoji a harmónii. Všetko sa zmenilo vo vojne, keď 

človek len za to akej bol národnosti bol hneď vinný. Urobilo sa mnoho 

zlých a ešte aj horších vecí a nenávisť plodí len nenávisť. Preto prosím 

pripomínajme si všetky krivdy a nezabúdajme na to čo sa stalo 

a skúsme sa z toho aj ponaučiť tak, aby sa to už viac nikdy 

neopakovalo.  

V tejto súvislosti by som uviedol prieskum jednej nemeckej 

spoločnosti, kde sa pýtali nemeckých detí na základných školách kto 

to bol Adolf Hitler a niektorí (konkrétne vyše 10 percent) si mysleli, že 

to bol nemecký futbalový tréner. 



To je dosť veľké memento toho, aby sme nezabúdali na históriu 

a pripomínali si všetko, aj to dobré, ale aj tú temnú stránku našej 

a celosvetovej histórie, tak aby sa to zlé už nikdy neopakovalo. 

V súvislosti zo stredajším kladením vencov by som chcel ešte dodať, 

že kladenie na pomníkoch sa dialo aj v minulosti a našiel som 

v obecnom archíve aj mnoho fotiek z tejto udalosti. Ja som sa 

zúčastnil v minulom roku spolu so starostami z Turčeka a Hornej 

Štubni na kladení vencov na pamätníku SNP pri odbočke na Sklené. 

Rovnako som sa tohoto pietneho aktu zúčastnil aj tento rok a bolo to 

plánované dlhodobo a samozrejme aj za účasti spomenutých 

starostov. Nakoľko bolo tento rok okrúhle výročie a to 80 rokov od 

SNP, zorganizovalo tento pietny akt mesto Turčianske Teplice na 

pamätníku pod Bôrom.  

Veľmi ma tešilo pozvanie od primátora Turčianskych Teplíc a pozrel 

som si ako takýto akt vyzerá, keď to organizuje mesto a dostal som aj 

mnoho inšpirácii a kontaktov.  

Na konci týždňa bol aj Štátny sviatok deň ústavy. Ústava je základná 

chrbtica systému zákonov a málo ľudí ju pozná, čo je aj škoda. 

V ústave sú napísané základné princípy, práva a slobody a aj 

fungovanie všetkých časti verejnej správy.  

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň 2.9.2024 


